
Sport a basketbal nevyjímaje se neustále posouvá vpřed a to
především díky penězům, které do sportu investují a přinášejí
finančně movité společnosti a jednotlivci. Stal se z něj skutečně velký
byznys, bohužel se všemi negativními vlivy na samotnou sportovní
činnost.
Ve své vrcholové podobě se trénink uskutečňuje na základě
vědeckého výzkumu, objevují se v něm ale také stále více škodlivé
vlivy jako je dopink, touha dosáhnout úspěchu všemi možnými dostupnými
prostředky, nezřídka bohužel i bez dodržování morálních
pravidel a zásad fair play. Na všechny zainteresované v oblasti sportu
jsou kladeny stále vyšší nároky jak fyzické, tak psychické.
Jelikož ale pracujeme s dětmi a mládeží, měli bychom se od
těchto skutečností při práci s nimi oprostit. Je důležité dodržovat
určitá pravidla slušného chování, věkové zvláštnosti dětí, podle
kterých uskutečňujeme jejich tréninkový proces. Neméně důležité je
už v raném věku vypěstovat u dětí kladný vztah ke sportu a radostný
prožitek z pohybu a ze hry samotné.
Věřím, že mnou zvolené a navržené učivo, které vychází z části
ze zjištěného a z části ze zkoumaného a ověřeného stavu výuky ve
specializovaných basketbalových třídách, by mělo posloužit
k úspěšnému vedení družstva jako celku a u jednotlivců k lepšímu
zvládnutí jejich individuálních činností, tedy basketbalových dovedností
na základních školách s rozšířenou výukou tělesné výuky.


